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Tisztelt Elnök Úr!

„Kihalási alapon lehet az idősotthonokba bekerülni? ”

címmel a Házszabály 91 . §-a alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtan i

Herczog László

szociális és munkaügyi miniszterhez

Tisztelt Miniszter Úr !

A Szociális Ellátók és a Szociális Ellátottak Egyesületének álláspontja szerint a nyugdíjaso k
10 százaléka szeretne a közeljövőben idősotthonba költözni, azonban a férőhelyek száma ali g
haladja meg a 49 ezret .

A várakozási listákon már most is 20 ezren szerepelnek és a várakozási id ő elérheti a 6-7 évet
is. Azonban negyvenezren már olyan súlyos állapotban vannak, hogy ápolásuk csa k
bentlakásos keretek között lehet megnyugtatóan megoldani, de befogadásukra egyelőre nincs
esély.
Sok idősotthonra jellemz ő ez a méltatlan helyzet, hogy egy id ős ember csak akkor juthat
férőhelyhez, ha elő tte valaki meghal az intézményben .

Álláspontom szerint az állam a világon sehol sem képes egyedül finanszírozni a szociáli s
ellátórendszer rendeltetésszerű , zökkenőmentes működtetését . A szociális ellátórendsze r
rendeltetésszerű , zökkenőmentes működésének biztosítására egyetlen mód van : kedvező
feltételeket teremtve magánbefektetőket kell behozni az ágazatba .
Azonban önök évről évre úgy csökkentették az ágazat költségvetési támogatását, hogy a
befektetőket is egyre nehezebb helyzetbe hozták újabb és újabb terhekkel sújtották .

Sőt az elmúlt nyolc év folyamán a bentlakásos idősotthonok területén évente átlagosan ö t
szabálymódosítás történt, amely kiszámíthatatlanná, tervezhetetlenné és igen kockázatoss á
tették a szociális szférába történő befektetéseket. Ezért kívánatos lenne végre kialakítani a z
időskori ellátás hosszú távon is működőképes és érvényes feladatelosztási és finanszírozás i
rendszerét .

HELYBEN



Ennek következtében kérdezem Miniszter Úrtól, hogy :

Miért csak kihalási alapon lehet az idősotthonokba bekerülni ?
Miért nem tett semmit a minisztérium ezen állapot megszüntetése érdekében ?
Miért nem nőtt az elmúlt években a kívánt igényeknek megfelelően a férőhelyek száma az
idősotthonokban ?
Miért nem tett semmit az elmúlt években a minisztérium ezen állapot megszüntetésére ?
Miért nem teremtettek az elmúlt években olyan kedvező feltételeket, hogy a magánbefektetők
megjelenjenek a szociális szférában?
Miért sújtották újabb és újabb terhekkel a magánbefektet őket?
Miért változtatták meg a szabályokat az elmúlt nyolc év folyamán évente átlagosan ötször a
bentlakásos idősotthonok területén?
Miért nem voltak képesek az elmúlt nyolc év folyamán kialakítani az id őskori ellátás hosszú
távon is működőképes feladatelosztási és finanszírozási rendszerét?

Várom válaszát .

2010. február 26 .

Erdős Norbert.
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